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De derde nieuwsbrief van de fractie dit jaar, 
waarin we het graag met jullie hebben over de 
voortgang rond huisvesting gemeente, de 
financiën van de gemeente, het Integraal 
Huisvestingsplan (onderwijs), Dichterbij en 
Wenakker. 
Veel leesplezier! 

Vanuit de fractie 
De afgelopen maanden zijn heel vol geweest 

voor de fractie. Wij vragen als raad regelmatig 

om informatiebijeenkomsten te organiseren, 

dat doet de griffie dan voor ons. We willen die 

bijeenkomsten om meer informatie over een 

onderwerp te krijgen, of omdat we als raad 

met elkaar van gedachten willen wisselen over 

een onderwerp. Enkele voorbeelden van 

informatiebijeenkomsten: huisvesting 

onderwijs, ondermijning en de acties 

hiertegen, begraafplaatsen, houtsingels, 

bedrijventerreinen. 

Nieuwe opdracht huisvesting 

gemeentehuis 
Tijdens de raadsvergadering van 17 juli en het 

raadsoverleg dat daaraan voorafging, is 

besloten om met de unaniem door de raad 

opgestelde criteria aan de slag te gaan. De 

raad ziet de uitkomsten van het onderzoek dat 

gedaan wordt door een extern bureau met 

belangstelling tegemoet. Een belangrijk 

uitgangspunt wat onze fractie betreft is dat 

“de tering naar de nering” wordt gezet. 

Ambtenaren hebben een goede werkplek 

nodig, de raad een raadszaal. Gezien de 

komende jaren die, zoals het er nu naar 

uitziet, financieel uitdagend gaan zijn, willen 

we een gemeentehuis dat past bij het 

Westerkwartier. Dat betekent bijvoorbeeld dat 

het goed bruikbaar moet zijn, maar niet 

overdreven luxe. Doe maar gewoon, praktisch 

en waar mogelijk gebruik makend van wat er 

al is. In november of december verwachten 

we een definitieve keus te maken voor de 

locatie en eventuele ideeën qua bouw/ 

verbouw. 

Ravijn of uitdaging?  
We spraken al eerder over het ravijnjaar dat 

ons is voorspeld. Niet omdat de gemeente zijn 

zaakjes niet goed heeft geregeld, maar 

vanwege forse kortingen van het rijk. 

Afgelopen maanden is een overzicht gemaakt 

van die onderdelen uit de begroting die we 

kunnen beïnvloeden en die onderdelen waar 

we geen invloed op hebben. Komende 

maanden gaan we de onderdelen waar we 

invloed op kunnen uitoefenen verder 

bespreken, als raad, maar ook met 

samenwerkingspartners en inwoners. Aan de 

hand van de informatie die we zo krijgen 

kunnen we als raad keuzes maken waar 

bezuinigd kan worden. 

Integraal HuisvestingsPlan-IHP  
Voor de fusie tot Westerkwartier bestond al de 

goede gewoonte om een gezamenlijk langjarig 

huisvestingsplan te schrijven voor de 

onderwijsgebouwen. De onderwijsorganisa-

ties van zowel basisonderwijs als voortgezet 

onderwijs maken dit plan gezamenlijk met de 

gemeente. De gemeente is verantwoordelijk 

voor het bouwen van scholen, de scholen zijn 

zelf verantwoordelijk voor het onderhoud. 

Voor nieuwbouw en onderhoud zijn de 

budgetten die de gemeente krijgt van de 

overheid al jaren niet voldoende. In het IHP 

wordt beschreven welke plannen er voor de 

verschillende scholen zijn, hoeveel leerlingen 

de scholen hebben en wat de verwachtingen 

zijn voor de toekomst. Voor de PvdA is goed 

onderwijs belangrijk, daar horen ook goede 

gebouwen bij, passend bij de huidige vormen 

van onderwijs. We pleiten er dan ook zeker 

voor hier niet op te bezuinigen. Tijdens de 

behandeling van de perspectiefnota dienden 

we een motie in die het college oproept te 

kijken op welke manier investeringen in 

onderwijs beter mogelijk gemaakt kunnen 

worden, bijvoorbeeld door het combineren 

van projecten waardoor er mogelijk subsidie 

verkregen kan worden. Deze motie is unaniem 

aangenomen. 
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Werkgroep Wenakker 
De werkgroep Wenakker houdt zich bezig met 

de landbouw in Westerkwartier. Ze bestaat uit 

agrariërs, raadsleden en fractieassistenten van 

de gemeente Westerkwartier en is gestart in 

2022. Het doel is het goede gesprek tussen 

agrariërs en de raad te voeren. De werkgroep 

richt zich op de invloed van de gemeente op 

de landbouw en omgekeerd. Naast de 

vergaderingen legt de werkgroep Wenakker 

ook werkbezoeken af aan agrarische 

bedrijven. Jaarlijks sluit de wethouder aan bij 

een overleg, eventueel met ambtenaren. 

Tijdens het laatste overleg bespraken we 

welke ondersteuning agrariërs nodig hebben. 

Bijvoorbeeld bij het aanvragen van 

vergunningen. Hierin verandert steeds veel, 

zowel voor agrariërs als voor de gemeente is 

dit lastig bij te houden. 

Werkgroep Nij Begun 
Er is de afgelopen jaren veel geschreven over 

de aardgaswinning en de gevolgen daarvan. 

De uitkomsten van de parlementaire enquête 

logen er ook niet om: er is een enorme 

ereschuld aan Groningen. Om die ereschuld af 

te betalen is Nij Begun gestart, een traject van 

30 jaar, voor Groningen en Noord-Drenthe 

gericht op vooruitgang voor de regio. In elke 

gemeente in Groningen is een werkgroep Nij 

Begun, waar elke fractie iemand voor 

afvaardigt. Meer informatie is te vinden op de 

site over Nij Begun: Ons nij begun maken we 

samen - Nij Begun 

Het doel van deze sociale agenda voor 

Groningen en Noord- Drenthe is om ervoor te 

zorgen dat op de volgende vier gebieden de 

regio in 30 jaar weer op het landelijke 

gemiddelde komt:  

- verbeteren van (mentale) gezondheid;  

- vergroten van de leefbaarheid;  

- kansen voor kinderen, jongeren en de 

volgende generatie;  

- deelnemen aan werk en verminderen 

van armoede.  

Henk Nijboer heeft sinds december 2023 de 

opdracht van Rijk en regio gekregen om de 

ontwikkeling van de sociale agenda vorm te 

geven. 

Er zijn mooie ambitieuze doelen opgesteld, 

waarmee we de komende periode zeker aan 

de slag kunnen. De raad heeft een zienswijze 

ingediend om ervoor te zorgen dat de 

uitkomsten goed uitpakken voor inwoners. 

Werkgroep Dichterbij 
De raadswerkgroep Dichterbij houdt zich bezig 

met het dichter bij elkaar brengen van 

inwoners (burgers) en de gemeente (bestuur). 

Deze werkgroep heeft het rekenkamer-

onderzoek naar de stand van de participatie 

van inwoners bij gemeentelijke projecten 

geagendeerd. De eerste raadsactiviteit met dit 

onderwerp is onlangs georganiseerd. Na de 

zomer verwachten we een tweede 

bijeenkomst. Hier bespreken we een eerste 

concept participatiebeleid en de verwachting 

is dat eind 2024 besloten wordt over het 

participatiebeleid. 

Participatie is best ingewikkeld. Hoe betrek je 

de juiste mensen bij de besluitvorming over 

zaken die in hun buurt plaatsvinden? Wanneer 

voelen mensen zich betrokken bij de 

besluitvorming? En betekent meepraten ook 

dat je je zin krijgt? 

Communicatie is een belangrijk onderdeel van 

het participatiebeleid. Als raad weten we dat 

heel veel al goed gaat, maar dat het ook nog 

wel beter kan. Het opstellen van een 

participatiebeleid en het uitdragen daarvan 

binnen en buiten de gemeentelijke organisatie 

draagt daar zeker aan bij. 
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